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BMSI, den 17. december 2014 
 

 

REFERAT: Bestyrelsesmøde, den 25. november 2014 
 

 
Pkt. til dagsorden: 
 

1. Valg af dirigent og referent 
 

Formanden ledede mødet – referat FU. 
 

2. Navneopråb (fremmødte foreninger) 
 

Fremmødt: Atletklubben Dan, Ballerup Badminton, Ballerup Gymnastik, Ballerup 
Håndbold, Grantoften Badminton, Jonstrup Basketball, Lokalmotion/Ballerup, Måløv 
Badminton, Måløv Idræts Forening, SIF Badminton, SIF Håndbold & Gymnastik, 
Svømmeklubben Triton, (12 foreninger/16 personer inkl. Forretningsudvalget). 

 

3. Godkendelse af referat (bestyrelsesmøde den 2. september) 
 

Der var ingen bemærkninger til det udsendte referat fra sidste møde. 
 

4. Orientering fra formanden 
 

Skolereform: De første 100 dage med den nye skolereform er gået, og kigger vi på 
samarbejdet mellem skolerne og foreningerne, ja, så er vi i Ballerup ikke kommet i 
gang endnu. 
Et sted, hvor loven placerer et entydigt ansvar, er i forhold til det overordnede 
koordineringsansvar for dette samspil. Det ligger hos kommunen.  
Vi har derfor indbudt Peter Bøgelund til at deltage i debatten omkring emnet. 

 

Peter Bøgelund kunne bekræfte, at der ikke er nogen aftale omkring skolereformen 
på plads overhovedet.  
Det er skoleafdelingerne, der styrer det, og skoleverdenen føler sig meget presset for 
tiden. 
Vi skal tage fat i skolechefen i kommunen og tale med ham om et samarbejde. Det 
gælder om, at skolen og lærerne skal være med på sagen. 
Foreningerne skal gøre op med sig selv, om de vil være med overhovedet. 
Den økonomiske ramme skal også være i orden. 
Ikke alle klubber er i dag klar til at stille op og tilbyde sig. 
Foreningerne bør lave grupper og evt. få deres forbund med i projektet. 
Vi skal også huske at tage BFO med i betragtning. 

 

Idrætsforeninger er fremover forsikret, hvis deres netbank bliver hacket. En ny 
netbanksforsikring indgår nemlig i en ny aftale med Tryg om idrættens forsikringer.  

 

Aftalen træder i kraft 1. januar 2015. Forsikringen omfatter en ansvarsforsikring, 
arbejdsskadeforsikring og en idrætsskadeforsikring.  
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På idrættensforsikringer.dk er der mere information at hente. 
 

På et fælles visionsmøde 27. august 2014 mellem DGI, DIF og DIF’s specialforbund 
har man besluttet, at første fase i deres visionsarbejde 25-50-75 skal omfatte løb, 
cykling, badminton, håndbold og floorball. Målet er at få 600.000 flere danskere i 
gang med at bevæge sig i 2025. 

 

Den omstridte 4-timers regel for folk på dagpenge og andre overførselsindkomster 
ændres, så man fremover må arbejde frivilligt 15 timer om ugen i stedet for de 
nuværende 4 timer. Der må dog ikke være et tilsvarende job i forvejen i foreningen. 
Det kræves heller ikke længere, at foreningerne udarbejder arbejdspladsvurderinger. 

 

Vi har tidligere haft spørgsmålet oppe omkring idrætsklinikkernes fortsatte eksistens. 
Spørgsmålet er kommet op igen, da hospitalerne skal spare penge. I første omgang 
drejer det sig om Herlev og Gentofte hospitaler, men vi har haft kontakt med de 
implicerede parter, og hele sagen vendes i øjeblikket hos Region Hovedstaden. Vi 
forventer en afgørelse indenfor en måned. 

 

Center for By, Kultur og Erhverv har tilbudt foreningerne et kursus i foundraising.  
Er der nogen der har ønske om at deltage i et sådant kursus? 

 

Husk at melde til kommunen, hvis I har nogle danske mestre, der skal med til 
reception. 
 

Ansøgningsfristen for tid til haller, svømme- og gymnastiksale er senest 1. december 
2014. 

 

I sin tid sendte kommunen information ud om, at foreningerne havde gratis 
krisehjælp hos Falck, hvis uheldet var ude. Der har været for få brugere, heldigvis kan 
man sige, så derfor er aftalen droppet igen. 

 

Den af DIF offentliggjorte rapport for 1 år siden omkring foreningernes kommentarer 
til, den dengang udsendte spørgeskemaer omkring faciliteter mm. i kommunen, er 
aldrig blevet diskuteret med foreningerne, men nu har kommunen sat kr. 300.000 af 
til en undersøgelse af: 

1. En kortlægning af idrætsfaciliteter og samlet overblik over facilitets- 
dækningen i kommunen og dens lokalområder. 

2. En brugs- og behovsanalyse for idrætsfaciliteter og udeområder for 
organiserede og selvorganiserede idrætsbrugere. 

3. En foreningsundersøgelse blandt idrætsforeninger og (evt. øvrige frivillige 
folkeoplysende foreninger i Ballerup kommune efter aftale) samt en 
kortlægning af øvrige relevante idrætsudbydere i kommunen. 

4. En analyse af den aktuelle kapacitetsudnyttelse i kommunens idræts- 
faciliteter bl.a. med henblik på, at det fremtidige facilitetsbehov samt 
muligheder for at udnytte og udvikle eksisterende idrætsfaciliteter inkl. 
naturområder og byrum bliver bedre i fremtiden. 

 

Arbejdet med analysen vil løbe fra efteråret 2014 frem til april 2015, hvor den 
endelige rapport vil foreligge. 
 

Den 17. september var alle foreninger og aftenskoler inviteret til foreningsmøde i  
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Atriet på Ballerup Rådhus. Der var 35 foreninger og 48 foreningsfolk og nogle 
aftenskoler, der mødte op. 

 

Nogle af anbefalingerne fra foreningslederne på mødet var:  
1. Større mulighed for indflydelse og inddragelse i løbet af processer. 
2. Hjælp til at komme i kontakt med børn og unge, der hvor de er. 
3. Større åbenhed overfor nye forslag og tilskud – ud med lange 

beslutningsprocesser. 
4. Foreningsvejleder med ansvar og myndighed – foundraising m.m. 

 

Vi skal have valgt en person til udvalget for Årets Leder, og vi har haft Kirsten 
Henriksen siddende. Hun vil gerne fortsætte. Er der andre, der gerne vil stille op? 
Kirsten er valgt 
 

5. Økonomisk oversigt (skyldige kontingenter er nu betalt) 
 

I henhold til omdelt periodisk rapport er kassebeholdning i afrundede tal som 
følgende: Foreningskonto: 64.389 kr. – Pluskonto: 20.032 kr. – Jubilæumskonto: 
91.417 kr. / TOTAL: 175.840 kr. 
 

6. Optagelse/udmeldelse af foreninger 
 

Ingen anmodninger om optagelse eller udmeldelse. 
 

7. Eventuelt – herunder fastsættelse af dato for næste møde 
 

 BMSI ser på en eventuel revidering af Jubilæums-Fundatsen 

 Næste møde, torsdag den 26. februar 2015 (Repræsentantskabsmøde) 
 
 
Referat: Preben Nielsen 
 17. december 2014 
 

 

Til orientering: 
Weekenden før bestyrelsesmødet, deltog fire FU-medlemmer på den årlige IRH idrætskonference, 
der omhandlede skolereformen. I får hermed link til de interessante oplæg fra konferencen. 
 
Oplæg fra regionsidrætskonferencen den 21. og 22. november 2014 på Kollekolle  
 

Foreninger i skolereformen i Gladsaxe, ved Pia Bagger, Gladsaxe kommune. 

DIF’s tiltag vedr. skolereformen, ved Gitte Minor Petersen, DIF. 

DGI’s tiltag vedr. skolereformen, ved Morten Lindkjær, DGI.                             

Floorball som skolesport, ved Per Stærk Larsen, Dansk Floorball Union. 

Styrk samspillet, klub – kommune – DBU, samt skoleprojektet i Hillerød, ved Lene Rydal, DBU.  

Forsøg med idrætsforløb i Hillerød, ved Jørgen Nielsen, Hillerød kommune. 
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